
Školní fóra letos proběhnou na třech dobříšských základkách  

V loňském roce jsme vyzkoušeli školní fóra na dvou největších základních školách 
v Dobříši. Do konce roku jsme zrealizovali vítězné projekty, které žáci nadefinovali 
(obě školy chtěly sedací vaky a lavičky do veřejného prostoru – jedna je umístěna 
u  vodárny na Větrníku s výhledem na město a jedna je volně přístupná u pavilonu 
2.  ZŠ. Výsledky fór jsou zajímavým vodítkem ale i pro vedení školy, které vybrané 
projekty řeší pak po vlastní linii.  

První letošní fórum proběhlo v úterý 11. února na „starce“. Celkem 25 žáků z 2. stupně 
se zabývalo vytipováním návrhů, které by mohly přispět k větší pohodě a komfortu jak 
ve škole, tak ve veřejných prostorech města. Mezi prioritami pro školu vedou např. 
salátový bar v jídelně, oprava toalet a umístění vůní, úprava místa setkávání 1. a 2. 
patro školy, nové sportovní vybavení a jiné. Ve městě by pak žáci nejvíce uvítali legální 
sprejerskou zeď, pítko na Mírovém náměstí – zastávky autobusů, ale i na hřišti 
B. Němcové, lavičky a koše při lávce u Trnovského potoka, lepší veřejné WC a padly 
i další zajímavé náměty. Chceme, aby atmosféra fóra byla pro žáky příjemná, mohli 
projevit své nápady, vyzkoušet si své prezentační dovednosti a věděli, že jejich náměty 
bereme vážně. Pro zpestření dopoledne jsme připravili na oddech malý vědomostně 
zábavný kvíz, tombolu a občerstvení.   

Nyní čeká školu ještě tzv. ověřovací anketa, která přinese konkrétní výsledky a ty pak 
budeme ve spolupráci se školou realizovat. Částka 30.000 Kč, kterou město opět 
vymezilo pro realizaci vybraných návrhů, je limitující, ale i ta učí děti, jak přemýšlet, 
co  lze vybrat. Výsledky fóra jsou předkládány dále radě města ke schválení včetně 
přehledu nápadů, které žáci považují za zajímavé zejména pro město.  

Rovněž děkujeme za spolupráci VHS Dobříš, spol. s r. o., že se fór již pravidelně 
účastní a přispívá, jak osvětou o pití vody z kohoutku, tak zajištuje pro žáky celé 
dopoledne pitný režim.  

„Fórum je skvělým nástrojem toho, jak mohou žáci aktivně ovlivňovat nejen školní ale 
i veřejný prostor. Fórum ukazuje sílu a potenciál mladých lidí. Je inspirující vidět, jak 
se aktivně a se zájmem zapojují do tvorby svého okolí a přicházejí s hodnotnými 
návrhy, které mohou pozitivně ovlivnit prostor kolem nás. Mám velkou radost, že jsme 
měli příležitost vyslyšet jejich návrhy, a že je můžeme dál rozvíjet. Taková spolupráce 
nás inspiruje a motivuje k další práci!“ uvedla místostarostka po  úterní akci.  

Těšíme se na další setkání ve školách a mnoho zajímavých nápadů.  

 
Za město Dobříš 
Jindřiška Romba 
místostarostka 
a 
Šárka Krůtová 
koordinátorka projektu Dobříš – Zdravé město a místní Agenda 21 

 
Akce se koná v rámci projektu Dobříš – Zdravé město a místní Agenda 21. 
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